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1.  Bij de behandeling van het uitvoeringsprogramma Energieneutraal WF (okt 2021) stelden 

wij de vraag, of windmolens-zonder-wieken ‘on site’ een kansrijke energietechniek kan 

worden. Daarop gaf u in de beantwoording aan, dat mocht in de toekomst blijken dat 

hier een gezonde businesscase voor op te stellen is, dit zeker mogelijkheden biedt. Maar 

dat er dan wel ruimte voor moet zijn in ons beleid. Nu ligt het beleidskader voor. Is er 

nu sprake van ruimte voor deze molens-zonder-wieken in beleidskader 1.5? (Of zijn 

windmolens-zonder-wieken hetzelfde als windwokkels, want dan staat het antwoord op 

pag. 18 van bijlage 3) 

antwoord  Het plaatsen van alternatieve erfmolens zoals een windwokkel of een windmolen-

zonder-wieken is altijd vergunningplichtig. Wij beoordelen dit van geval tot geval, zoals 

bijlage 3 op pagina 18 inderdaad aangeeft. 

 

2. Wat vind u van licht-doorlatende zonnepanelen? Zijn die bijvoorbeeld geschikt voor 

boven fruittuinen? Kan de gemeente dit stimuleren? (Goed voor de energie-opwek en 

wie weet ook om dat fruit te beschermen tegen hagelbuien, nachtvorst). Of zijn licht-

doorlatende panelen hetzelfde als bifacial zonnepanelen want dan staat het al 

opgenomen op pagina 9 van bijlage 1. 

Antwoord Met bifaciale panelen bedoelen we panelen die zowel aan de voor- als achterkant licht 

omzetten in energie. Zoals wij dit zien is dit wat anders dan licht-doorlatende 

zonnepanelen.  

Met ons beleidskader zetten we in op zoveel mogelijk functioneel gebruik van gronden. 

Dit betekent bijvoorbeeld dat we voorstander zijn om de opwek van zonne-energie te 

combineren met het telen van zacht fruit. Dit noemen we inderdaad ook als voorbeeld 

in het beleidskader op pagina 9 (bijlage 1). Ons uitgangspunten is echter wel om alleen 

zonneparken toe te staan in de RES-zoekgebieden.  

 

3. Er zijn bedrijven, die hebben aangegeven om, als hun dak ongeschikt is voor panelen (of 

er is geen ruimte op het net) dat ze dan wel in BIJVOORBEELD windparken elders willen 

investeren. Bent u hiermee bekend? 



 

 

Antwoord Ja, hier zijn we mee bekend.  

4. Begrijpen wij het goed dat initiatieven slechts dan in behandeling worden genomen 

wanneer zij binnen de eerder vastgestelde RES zoekgebieden liggen? 

Antwoord Het realiseren van zonneparken staan we inderdaad alleen toe in RES-zoekgebieden. Dit 

geeft zowel duidelijkheid aan initiatiefnemers, inwoners en gemeente. Een nieuw 

zoekgebied kan alleen toegevoegd worden via een herijking van de RES.  

 

Op het Westfriese erf willen we kleine zonneparken toestaan van maximaal 2 hectare 

en een kleine erfmolen met een maximale ashoogte van 15 meter. Daarbij stimuleren 

we ook dat het dak wordt ingezet voor duurzame energieopwek met zonnepanelen. 

 

5. Initiatiefnemers dienen te allen tijde een omgevingsvergunning aan te vragen. Welke 

dan door het college kunnen worden afgedaan nadat de raad voorliggend beleidskader 

heeft vastgesteld.   Zijn er initiatieven denkbaar welke het college toch nog aan de raad 

zou willen voorleggen? 

 

Antwoord Op dit moment past het aanleggen van een zonneweide in de RES-zoekgebieden niet in 

de bestemmingsplannen. Dit betekent dat er ook na het vaststellen van het 

beleidskader een uitgebreide procedure nodig is voor de omgevingsvergunning. Deze 

wordt altijd aan de raad voorgelegd voor een verklaring van geen bedenkingen.  

Vanaf 1 januari treedt de Omgevingswet in werking. De omgevingsvergunning wordt dan 

door het college verleend. 

 

6. Op pag. 13 van bijlage 1 staat geschreven dat er binnen de begrenzing van een agrarisch 

of bedrijfsbouwvlak geldt, dat ook wordt aanbevolen om te kijken naar innovatieve 

vormen van energiesopslag, mits goed ingepast. Men kan hierbij denken aan opslag in 

batterijen, omzet naar waterstof en meer. Hoe moeten wij de zinsnede “dat ook wordt 

aanbevolen” interpreteren? 

Antwoord Het energienetwerk van Liander is krap. We zien de krapte de komende jaren alleen 

maar toenemen. Uitbreidingen van het energienetwerk kunnen langjarig duren; dit 

betekent dat de noodzakelijke netuitbreidingen nog een aantal jaren op zich laat 

wachten. Dit omdat de netbeheerder uitbreidingen gefaseerd kan realiseren, ook zij 

hebben te maken met schaarse middelen zoals geld en capaciteit. Ook vraagt de 

netuitbreidingen een planologische procedure, die ook langdurig kan zijn.  

Dat is de reden waarom we ondernemers aanbevelen om ook naar innovatieve vormen 

van energieopslag te kijken. Dit ontlast het elektriciteitsnet waarbij verduurzaming 

toch kan plaatsvinden.   

 


